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Lausuntopyyntö luonnoksesta valtioneuvoston asetukseksi yrityksille 
myönnettävästä kansainvälistymisavustuksesta vuosina 2024-2030

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Arvoisat TEM:n valmistelijat.

Pyytäisin teitä tutustumaan kuinka paljon vuosien saatossa aito ja suhteellinen tulovirta viennistä on 
muuttunut rahan sisäiseen pyörittämiseen palveluiden kasvaessa? Tämän jälkeen toivoisin teidän 
miettivän sitä, millä yhteiskuntamme jatkossa elätetään väestön vanhetessa ja valtion korkokulujen 
kasvaessa? Sen jälkeen olisikin mietinnän paikka, onko todellakaan järkevää laskea määrärahoja 
avustuksista vientiin investoiville yrityksille, jotka haluavat työllistää lisää ihmisiä?

Monelle yrityksille vientiavustuksen määrä on se ratkaiseva tekijä yrityksen oman riskinoton 
kannalta lähteä investoimaan lisää kasvavien vientimarkkinoiden saamiseksi. Kilpailu maailmalla on 
kovaa. Meidän täytyy erottua kilpailijoistamme ja siinä suomalaisilla yrityksillä on hirmuisesti 
takamatkaa esim. ruotsalaisiin vastaaviin yrityksiin. Markkinointi ei ole yleisesti suomalaisen 
toimintatavan vahvuuksia. Onkin huolestuttavaa, että nyt avustusta ollaan leikkaamassa myös 
rahtikustannuksista, jotka näyttelevät isoa osaa esimerkiksi suomalaisen konevalmistuksen 
vientimarkkinoinnissa. Mikäli meillä ei ole messuilla koneita esillä, niin emme myöskään erotu. 
Esimerkkinä maailman suurin maatalouskonemessu Agritechnica, jonka näytteilleasettajatilastoihin 
pyydän teitä tutustumaan. Kasvavan ruokatarpeen myötä, myös maatalouskoneita tarvitaan 
tulevaisuudessa entistä enemmän.

Arvoisat valmistelijat. Toivoisimme suunnitelmiinne muutoksia siten, että vientiavustukseen varattu 
määräraha mieluummin lisääntyisi kuin vähenisi. Toivoisimme myös rahtikustannusten muuttamista 
hyväksyttäviin kuluihin.
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